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Åšledztwo w sprawie rzekomej niegospodarnoÅ›ci w SK Janów Podlaski toczy siÄ™ juÅ¼ od 2016
roku i ciÄ…gle jest przedÅ‚uÅ¼ane. PowinniÅ›my juÅ¼ wiedzieÄ‡ w paÅºdzierniku 2019 roku, czy
prokuratura przedÅ‚uÅ¼y je po raz kolejny (bodajÅ¼e po raz siódmy), czy umorzy, ale na razie
cisza. WysÅ‚aÅ‚em w tej sprawie kilka dni temu pytanie do rzecznika prasowego Prokuratury
Regionalnej w Lublinie, ale na razie nie otrzymaÅ‚em odpowiedzi. Przypomnijmy, Å¼e Å›ledztwo to
&ndash; w sprawie, a nie przeciwko komuÅ› &ndash; zostaÅ‚o wdroÅ¼one, aby chroniÄ‡ dobre
imiÄ™ (o ile ten osobnik moÅ¼e w ogóle mieÄ‡ dobre imiÄ™) byÅ‚ego ministra rolnictwa,
Krzysztofa Jurgiela. W ferworze dyskusji na posiedzeniu komisji sejmowej (na której byÅ‚em)
argumentowaÅ‚, Å¼e za zÅ‚odziejstwo zwolniÅ‚, a nie za brak fachowoÅ›ci. Chodzi oczywiÅ›cie o
wyrzucenie z posad prezesów stadnin w Janowie Podlaskim i MichaÅ‚owie, czyli Marka TrelÄ™ i 
Jerzego BiaÅ‚oboka. Ten pierwszy podaÅ‚ Jurgiela za te sÅ‚owa do sÄ…du, ale byÅ‚ego posÅ‚a, a
obecnie europosÅ‚a chroniÅ‚ i nadal chroni immunitet poselski, którego nie chciaÅ‚ siÄ™ zrzec.
Sprawa jest wiÄ™c zawieszona, ale kiedyÅ› odpowie za te kÅ‚amliwe sÅ‚owa.

Jak wyglÄ…daÅ‚a niegospodarnoÅ›Ä‡ w czasach, kiedy spóÅ‚kÄ… tÄ… zarzÄ…dzaÅ‚ Marek Trela,
najlepiej ilustrujÄ… dane o wynikach finansowych Stadniny Koni Janów Podlaski: 2001  -      +
143 800 zÅ‚2002  -     +  100 5002003  -      + 184 1002004  -      + 843 4002005  -      + 817 000
2006  -      + 960 6002007  -   + 1 120 0002008  -   + 1 144 0002009  -      + 437 9002010  -      + 306
7002011  -      +   60 4002012  -     +  243 2002013  -      + 313 6002014  -      + 413 7002015  -   + 3
190 000---------------------------------------2016 -        + 81 0002017 -    - 1 640 5872018 -    - 3 237 243
zÅ‚  JeÅ›li te dane zestawimy z wynikami finansowymi w nastÄ™pnych latach, kiedy janowskÄ…
stadninÄ… kierowali kolejno: Marek Skomorowski, SÅ‚awomir Pietrzak, a obecnie peÅ‚niÄ…cy
obowiÄ…zki prezesa Grzegorz CzochaÅ„ski (pod kreskÄ…), to widaÄ‡ wyraÅºnie, kiedy byÅ‚a
gospodarnoÅ›Ä‡, a kiedy niegospodarnoÅ›Ä‡. Powie ktoÅ›, Å¼e prokuratura szuka tej
niegospodarnoÅ›ci nie w ogólnych wynikach finansowych spóÅ‚ki, lecz na styku stadnina a Poltur,
która to firma za czasów BiaÅ‚oboka i Treli organizowaÅ‚a aukcjÄ™ Pride of Poland. Tyle, Å¼e na
temat umowy miÄ™dzy stadninami a Polturfem wypowiedziaÅ‚a siÄ™ firma BDM, która na zlecenie
ANR robiÅ‚a audyt w obu stadninach. Audytu janowskiego do dziÅ› nie poznaliÅ›my, choÄ‡
wielokrotnie jego ujawnienia domagali siÄ™ posÅ‚owie. Jest to jedna z najbardziej strzeÅ¼onych
tajemnic przez obecnie rzÄ…dzÄ…cÄ… ekipÄ™.BiorÄ…c poprawkÄ™ na kaliber zjawiska &ndash;
jest to porównywalne do list poparcia dla ludzi, którzy zostali wybrani do neo-KRS. ChoÄ‡ dwa
wyroki sÄ…dowe nakazujÄ… kancelarii sejmowej ujawnienie tych list poparcia, to wÅ‚adza odmawia
wykonania tych prawomocnych wyroków. W takim paÅ„stwie dziÅ› Å¼yjemy. Ale znamy audyt tej
samej firmy dotyczÄ…cy SK MichaÅ‚ów. PisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie pt. &bdquo;Nie moÅ¼e
podwaÅ¼aÄ‡, a podwaÅ¼a&rdquo; (12.09.2016). W audycie (caÅ‚oÅ›Ä‡ jest zaÅ‚Ä…czona do
wspomnianego tekstu) jest fragment oceniajÄ…cy umowÄ™ miÄ™dzy stadninami a Polturfem.
Firma audytorska BDM nie widzi w tej umowie niczego nagannego. PrzypomnÄ™ to co napisaÅ‚a,
oceniajÄ…c &bdquo;model wzajemnych rozliczeÅ„&rdquo;: Konstrukcja umów z Organizatorem
od 2002 roku w praktyce oznaczaÅ‚a outsourcing usÅ‚ugi polegajÄ…cej na organizacji
imprezy z peÅ‚nym przeniesieniem na Organizatora ryzyka biznesowego zwiÄ…zanego z jej
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organizacjÄ…. Wszystkie przychody i koszty pozostawaÅ‚y po stronie organizatora imprezy.
/&hellip;/ W trakcie prowadzonego przez BDO audytu na podstawie udostÄ™pnionych
dokumentów i informacji nie stwierdzono nierzetelnego wywiÄ…zywania siÄ™ z umowy w
zakresie modelu wzajemnych rozliczeÅ„ lub nieprawidÅ‚owoÅ›ci wynikajÄ…cych z
przyjÄ™tego rozwiÄ…zania. To samo musi dotyczyÄ‡ SK Janów Podlaski, bo umowa jest ta
sama. Dobrze o tym wiedziaÅ‚ poprzedni prokurator prowadzÄ…cy (do 15 II 2018) Å›ledztwo w
sprawie rzekomej niegospodarnoÅ›ci w Janowie Podlaskim, Bartosz KoÅ‚szut, który chciaÅ‚ je
umorzyÄ‡. ZostaÅ‚ wiÄ™c odsuniÄ™ty od tego Å›ledztwa, zdegradowany (cofniÄ™to mu
delegacjÄ™ do wyÅ¼szego szczebla prokuratury, wróciÅ‚ wiÄ™c do niÅ¼szego szczebla). A
prowadzenia tego Å›ledztwa, które nie moÅ¼e i nigdy nie wykaÅ¼e niegospodarnoÅ›ci (bo jej nie
byÅ‚o) podjÄ™Å‚a siÄ™ pani prokurator Agnieszka Adamowicz. Warto zapamiÄ™taÄ‡ to
nazwisko. Trzeba je wpisaÄ‡ do &ndash; niestety coraz wiÄ™kszego zbioru prokuratorów &ndash;
którzy podejmÄ… siÄ™ kaÅ¼dego zadania zleconego im przez ich zwierzchników. A zadanie jest
proste, jeÅ›li nie moÅ¼na udowodniÄ‡ niegospodarnoÅ›ci, to naleÅ¼y przedÅ‚uÅ¼aÄ‡ Å›ledztwo w
nieskoÅ„czonoÅ›Ä‡ pod róÅ¼nymi, dÄ™tymi argumentami. Po to, aby opozycja i dziennikarze nie
mogli zarzuciÄ‡ Jurgielowi, Å¼e nie miaÅ‚ racji, mówiÄ…c o zÅ‚odziejstwie Marka Treli i Jerzego
BiaÅ‚oboka do spóÅ‚ki z BarbarÄ… Mazur z firmy Polturf. A teraz chciaÅ‚bym przeszÅ‚oÅ›Ä‡
&ndash; tÄ™ odlegÅ‚Ä…, z czasów Treli i BiaÅ‚oboka &ndash; zestawiÄ‡ z teraÅºniejszoÅ›ciÄ….
Chodzi o ogólnÄ… sytuacjÄ™ w stadninach koni i stadach ogierów, czyli w tzw. spóÅ‚kach
strategicznych, podlegÅ‚ych KOWR (dawniej ANR). Okazuje siÄ™, Å¼e ministerstwo rolnictwa w
planach budÅ¼etowych na rok 2020 wstawiÅ‚o w pozycji &bdquo;budÅ¼et KOWR&rdquo;
konkretne sumy, jakimi ta agencja miaÅ‚aby wspomóc niektóre stadniny i stada ogierów. Chodzi o 43
mln zÅ‚!  A oto szczegóÅ‚y, które pochodzÄ… z interpelacji posÅ‚ów Komisji Rolnictwa zÅ‚oÅ¼onej
w tej sprawie: W dniu 10 stycznia 2020 r., podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi,
poÅ›wiÄ™conej projektowi Ustawy budÅ¼etowej na 2020 r. w czÄ™Å›ci dotyczÄ…cej rolnictwa,
potwierdziÅ‚y siÄ™ bardzo  niepokojÄ…ce informacje o sytuacji spóÅ‚ek nadzorowanych przez
Krajowy OÅ›rodek Wsparcia Rolnictwa, ze szczególnym uwzglÄ™dnieniem podmiotów
odpowiedzialnych za hodowlÄ™ koni.  OtóÅ¼ w grudniu 2019 r., ze wzglÄ™du na trudnÄ…
sytuacjÄ™ finansowÄ… czÄ™Å›ci spóÅ‚ek, KOWR wystÄ…piÅ‚ o 43 mln zÅ‚ na
dokapitalizowanie/dofinansowanie nastÄ™pujÄ…cych spóÅ‚ek:Iwno  - 7 mln zÅ‚,Janów Podlaski - 5
mln zÅ‚,Liski - 7 mln zÅ‚,Racot - 7 mln zÅ‚,Stado Ogierów Starogard GdaÅ„ski Sp. z o. o. z
siedzibÄ… w Rzecznej - 6 mln zÅ‚,Stado Ogierów w Å•Ä…cku - 5 mln zÅ‚,Kwiaciarski ZakÅ‚ad
DoÅ›wiadczalny Instytutu Ogrodnictwa Nowy Dwór Sp. z o. o. - 6 mln zÅ‚. Nie bardzo wiem, o co
chodzi z tym Kwiaciarskim ZakÅ‚adem z Nowego Dworu, bo wedÅ‚ug mojej wiedzy, nie jest to firma,
do której byÅ‚oby podÅ‚Ä…czone kroplówkÄ… jakieÅ› stado ogierów bÄ…dÅº jakaÅ› stadnina koni.
ByÄ‡ moÅ¼e jest to jakaÅ› pomyÅ‚ka. Ale mniejsza o tÄ™ jednÄ… firmÄ™. Nazwy pozostaÅ‚ych
koniarzom coÅ› mówiÄ…. A przytoczone liczby mówiÄ… zaÅ› co innego. PokazujÄ… poraÅ¼kÄ™.
PoraÅ¼kÄ™ nas wszystkich, bo to z naszych podatków pójdÄ… ewentualnie pieniÄ…dze na
pokrycie strat, jakie przynoszÄ… stadniny koni i stada ogierów zarzÄ…dzane przez
niekompetentnych ludzi. I aby byÅ‚a jasnoÅ›Ä‡. Nie jest to tylko i wyÅ‚Ä…cznie
&bdquo;zasÅ‚uga&rdquo; PiS-u, Å¼e na czele stad i stadnin stojÄ… niekompetentni ludzie. 
Kolesiostwo, czyli wyrzucanie fachowców, a powoÅ‚ywanie &bdquo;swoich&rdquo;, miernych, ale
wiernych, kwitÅ‚o w najlepsze takÅ¼e za czasów PO &ndash; PSL. ZwÅ‚aszcza ta ostatnia partia
celowaÅ‚a w obsadzaniu &bdquo;swoich&rdquo; miernot. Za PiS-u ten proceder siÄ™ tylko
pogÅ‚Ä™biÅ‚. Janów Podlaski i MichaÅ‚ów, to te najgÅ‚oÅ›niejsze przypadki. Ale niedawno SK
Prudnik, skÄ…d wyrzucona zostaÅ‚a hodowczyni, która miaÅ‚a niekwestionowane sukcesy, po to,
aby zwolniÄ‡ mieszkanie dla zwiÄ…zkowego dziaÅ‚acza &ndash; szarej eminencji, czy SK
Walewice, gdzie w przeciÄ…gu 10 lat zmieniÅ‚o siÄ™ 10 prezesów! &ndash; to kolejne przykÅ‚ady.  
 Czy te pieniÄ…dze zostanÄ… w budÅ¼ecie dla KOWR zabezpieczone, tego jeszcze nie wiemy
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(zatwierdzanie budÅ¼etu dopiero nastÄ…pi). Nie wiadomo teÅ¼ w jaki sposób ewentualnie KOWR
miaÅ‚by te Å›rodki przekazaÄ‡ do wymienionych spóÅ‚ek, bez zÅ‚amania unijnych przepisów, w
myÅ›l których nie jest moÅ¼liwe dofinasowanie przez paÅ„stwo spóÅ‚ek prawa handlowego. Wiele
siÄ™ jeszcze moÅ¼e wydarzyÄ‡, wÅ‚Ä…cznie z tym, Å¼e te plany zostanÄ… utrÄ…cone. Jednak
jedno jest jasne &ndash; w stadninach i stadach ogierów Åºle siÄ™ dzieje. Mnie to nie dziwi. Jak
juÅ¼ siÄ™ wypowiedziaÅ‚em w tej sprawie obszernie jakiÅ› czas temu, hodowla paÅ„stwowa musi
umrzeÄ‡. To tylko kwestia czasu.Marek Szewczyk   
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